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ZÁPISNICA č. 14/2024 

 

zo 14. riadneho zasadnutia Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu, 

konaného dňa 17. 9. 2024 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny - komisia je uznášaniaschopná 

Neprítomní: ospravedlnení: Jozef Gura, Jiří Ballarin 

Hostia: Marcel Novotný – hlavný kontrolór ÚPSK 

 Jozef Kanuščák – podpredseda PSK 

 Tadeáš Gavala – vedúci oddelenia regionálneho rozvoja ÚPSK 

 Bibiána Matľák – vedúca oddelenia Inštitútu rozvoja ÚPSK 

 Viera Balentová – odd. zahr. vzťahov a protokolu ÚPSK  

 Dominika Príhodová – IPC Prešov  

 Katarína Kalinková – IPC Prešov  

 Michal Doba – oddelenie Inštitútu rozvoja ÚPSK 

 Kristián Rychvalský – oddelenie Inštitútu rozvoja ÚPSK 

 Roman Pavlík – oddelenie cestovného ruchu ÚPSK 

  

  

P r o g r a m 

Dňa 17.9.2024  o 12:30 hod.  sa v zasadacej miestnosti Úradu Prešovského samosprávneho kraja 

uskutočnilo 14. zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve 

Prešovského samosprávneho kraja s nasledovným programom: 

1. Otvorenie 

2. Návrh overovateľa zápisnice a uznesenia 

3. Schválenie programu zasadnutia komisie 

4. Kontrola plnenia uznesení z 12. zasadnutia Komisie RR a CR 
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5. Dohoda o spolupráci medzi Prešovským samosprávnym krajom (SR)  

a Regiónom Provence-Alpes-Côte d´Azur (Francúzska republika) 

6. Informatívna správu o aktuálnych aktivitách a postupe v oblasti cyklodopravy a 

cykloturistiky ku dňu 17.9.2024 

7. Informatívna správa  o príprave Koncepcie rozvoja cestovného ruchu v Prešovskom 

samosprávnom kraji 

8. Zriadenie regionálneho partnerstva Záruky pre mladých v rámci schváleného projektu 

Regionálna analýza NEET a partnerstvá pre mladých v PSK 

9. Vstup Inovačného partnerského centra do projektu v rámci dopytovo-orientovanej výzvy 

Rozvoj jednotných kontaktných miest (JKM) 

Záruky pre mladých v regiónoch Slovenska 

10.  Rôzne 

11.  Záver 

 

Bod 1. Otvorenie 

Štrnáste  zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve 

PSK otvoril predseda Komisie RR a CR pri Zastupiteľstve PSK p. Jozef Kmec, ktorý privítal 

všetkých prítomných, predovšetkým p. hlavného kontrolóra a podpredsedov PSK – p. Bieľaka a p. 

Kanuščáka a p. Makatúru.  

 

Bod 2. Návrh  overovateľa zápisnice a uznesenia 

Predseda komisie navrhol za overovateľa zápisnice z členov Komisie RR a CR p. Štefana 

Bieľaka.  

Prítomní  členovia komisie nemali pripomienky a návrh  overovateľa zápisnice a uznesenia bol  

schválený. 

 

Bod 3.  Schválenie programu rokovania komisie 

Prítomní členovia komisie nemali  pripomienky a návrh programu schválili. 

 

Bod 4.  Kontrola plnenia uznesení z 12.zasadnutia Komisie RR a CR 

Prítomní členovia komisie konštatovali, že všetky uznesenia z 12. zasadnutia Komisie  RR a CR 

boli splnené.  
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Bod 5.  Dohoda o spolupráci medzi Prešovským samosprávnym krajom (SR)  

a Regiónom Provence-Alpes-Côte d´Azur (Francúzska republika) 

 

p. podpredseda Kanuščák prítomných informoval, že predstavitelia PSK a regiónu 

Provence-Alpes-Côte d'Azur udržiavajú vzájomnú komunikáciu od podpisu Deklarácie o 

spolupráci medzi Prešovským samosprávnym krajom (Slovenská republika) a regiónom Provence-

Alpes-Côte d'Azur (Francúzska republika) z roku 2019.  

p. Kanuščák ďalej uviedol, že za účelom zvýšenia efektívnosti spolupráce a posilnenia 

partnerstva medzi samosprávami regiónov, sa predstavitelia regiónu Provence-Alpes-Côte d'Azur 

a PSK dohodli na sformalizovaní vzájomných vzťahov, a to prostredníctvom uzatvorenia dohody 

o spolupráci. S cieľom rozvoja medzinárodných vzťahov, naštartovania vzájomnej spolupráce či 

definovania priorít a prierezových tém bilaterálnej spolupráce sa v termíne 19. – 22. februára 2024 

uskutočnila oficiálna návšteva predstaviteľov regiónu Provence-Alpes-Côte d'Azur V PSK. 

Jednotlivé body programu boli upriamené predovšetkým na možné kľúčové oblasti spoločného 

záujmu: oblasť udržateľného cestovného ruchu, aspekty vody a udržateľnosť jej využitia v 

budúcnosti, minerálne pramene, potenciál rozvoja národných parkov či atraktivity kultúry a iné 

prieniky spoločného záujmu. 

p. Kanuščák podčiarkol, že na základe intenzívnej diskusie sa predstavitelia PSK a regiónu 

Provence-Alpes-Côte d'Azur jednoznačne zhodujú v názore, že táto bilaterálna spolupráca môže 

priniesť obom regiónom množstvo výsledkov a pozitívnych dopadov nielen vo vyššie 

spomenutých oblastiach. 

 

Diskusia:  

K uvedenému  bodu neprebehla žiadna diskusia. 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

Bod 6. Informatívna správu o aktuálnych aktivitách a postupe v oblasti cyklodopravy a 

cykloturistiky ku dňu 17.9.2024 

 

 V tomto bode  p. Pavlík, p. Rychvalský a p. Doba informovali o aktuálnych aktivitách 

a postupe PSK a SÚC PSK v oblasti cyklodopravy a cykloturistiky za obdobie jún až september 

2024 - od vzniku oddelenia Cestovného ruchu.  Konkrétne hovorili o budovaní odborných 
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interných kapacít v oblasti cyklo, o prehľade zrelizovaných stretnutí a akcií k cyklo téme. Taktiež 

informovali prítomných o  aktuálnom  stave trasovania Kostrovej siete cyklistických trás v PSK a 

prebiehajúcom zbere dát, ktoré sú potrebné k príprave Zmien a doplnkov Územného plánu kraja.  

Ďalej hovorili o príprave prevádzkového poriadku cyklotrás (pre cyklistov) a manuáli 

správy a údržby cyklotrás (pre SUC) či dizajnmanuáli potlačiteľných produktov pre potreby 

propagácie témy Cyklo. Otvorené boli rovnako témy: Výzva MIRRI a alokácie pre IUS, 

dobiehajúca pasportizácia cykloturistických trás, tematický celok na stredných školách "Servis a 

údržba elektro bicyklov" i možnosti nových technológií pri budovaní cyklotrás ako alternatívy 

asfaltu (GLORIT). 

 Diskusia: 

• p. Kmec vyzval k úvahe na financovanie cyklistickej infraštruktúry aj inak ako cez Výzvy, 

napríklad cez MAS (miestne akčné skupiny) 

• p. Cvoliga navrhol spoluprácu na nejakom spoločnom projekte s okolitými krajmi 

• p. podpredseda Bieľak sa  dopytoval, kedy bude materiál o kostrovej  sieti  definitívne 

pripravený na  schválenie v ZPSK.  p. Slivková potvrdila, že  materiál bude pripravený  na 

decembrový termín zasadnutia ZPSK. 

• p. podpredseda Bieľak navrhol, aby bol v rámci aktivity SK8 "Strategicky významné 

stavby" zaslaný členom komisie výsledný, za kraj zasielaný návrh 

• Ďalej p. podpredseda Bieľak navrhol doplniť (zozbierať, zosumarizovať)  cykloaktivity 

kraja aj  cykloaktivity územia a nastaviť vhodnú formu koordinácie a kooperácie s územím. 

Navrhol ďalej, aby  manuál správy a údržby SÚC pre Poloniny  bol preposlaný  členom 

komisie. 

• Prítomní diskutovali aj o nabíjacích staniciach pre elektrobicykle  (mapa existujúcich i 

žiadúcich potencionálnych miest bola prezentovaná na poslednom zasadnutí komisie 

a o potrebe zladenia prvkov drobnej infraštruktúry pri nových i existujúcich cyklotrasách v 

rámci vypracovaného dizajnmanuálu týchto prvkov (SUC PSK 2023)  

• p. Molnárová sa dopytovala či existuje  spolupráca PSK a OOCR v rámci zladenia 

prezentovaných prvkov drobnej infraštruktúry 

• V rámci diskusie zaznela tiež potreba myslieť na dostatočné dimenzovanie krajníc pre 

cyklotrasy pri budovaní ciest II. A III. Triedy! 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 
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Bod 7. Informatívna správa  o príprave Koncepcie rozvoja cestovného ruchu v Prešovskom 

samosprávnom kraji 

p. Matľák vysvetlila , že  proces tvorby koncepcie je rozdelený do troch fáz, a to analytickej, 

strategickej a implementačnej fázy počas obdobia 12 mesiacov a že  spracovanie analytickej časti 

dokumentu bolo  naplánované do septembra 2024, strategickej časti do októbra 2024 

a implementačnej do decembra 2024. p. Matľák zdôraznila, že cieľom celého procesu nebude len 

vypracovanie Koncepcie cestovného ruchu Prešovského samosprávneho kraja, ale nastavenie 

udržateľných procesov lepšieho manažmentu a strategického plánovania cestovného ruchu v kraji.   

p. Matľák ďalej konkrétne hovorila o odborných interných kapacitách v oblasti CR  

a expertnom tíme pre prípravu Koncepcie rozvoja CR v PSK. Predstavila  prípravu a priebeh 

pracovných workshopov v oblasti CR , pracovných  stretnutí   a pracovných  návštev či 

komunikáciu a marketing.  

Diskusia:  

Prítomní diskutovali o zmysle, cieli koncepcie rozvoja cestovného ruchu v PSK  a o konkrétnych 

aktivitách spracovateľov koncepcie.  

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

Bod 8. Zriadenie regionálneho partnerstva Záruky pre mladých v rámci schváleného 

projektu Regionálna analýza NEET a partnerstvá pre mladých v PSK 

 

V tomto bode p. Gavala informoval prítomných že, Zastupiteľstvo PSK schválilo vstup 

PSK do projektu s názvom „Regionálna analýza NEET a partnerstvá pre mladých v PSK“ 

(uznesenie 327/2024 z 11. zasadnutia Zastupiteľstva Prešovského samosprávneho kraja zo dňa 

12.2.2024). Uvedený projekt bol schválený a od mája 2024 je implementovaný aktuálnymi 

internými kapacitami Odboru strategického rozvoja v súčinnosti s Odborom projektového riadenia 

a Odborom školstva.  

Ďalej p. Gavala uviedol, že v rámci projektu je aktuálne potrebné schválenie zriadenia 

regionálneho partnerstva a jeho štatútu. Regionálne partnerstvo Záruky pre mladých Prešovského 

samosprávneho kraja (Regionálne partnerstvo, skratka REPA) predstavuje platformu pre prípravu, 

schvaľovanie a implementáciu regionálneho akčného plánu implementácie Záruky pre mladých. 
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Regionálne partnerstvo tvorí predseda, koordinátor a členovia pracovných skupín. Pre 

zabezpečenie výkonu pôsobnosti REPA vzniká päť pracovných skupín, pričom každá pracovná 

skupina je zložená z troch členov. Členstvo v pracovných skupinách je dobrovoľné a bez nároku 

na odmenu.  

p. Gavala v závere priblížil taktiež  Štatút regionálneho partnerstva Záruky pre mladých.  

 

Diskusia:  

K uvedenému  bodu  prítomní členovia diskutovali o opodstatnenosti tohto projektu, zámere, jeho 

vecnosti a efektívnosti.    

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

Bod 9.  Vstup Inovačného partnerského centra do projektu v rámci dopytovo-orientovanej 

výzvy Rozvoj jednotných kontaktných miest (JKM) Záruky pre mladých v regiónoch 

Slovenska 

p. Gavala  vysvetlil, že predmetný materiál súvisí s dopytovo-orientovanou výzvou Rozvoj 

jednotných kontaktných miest (JKM) Záruky pre mladých v regiónoch Slovenska, v rámci ktorej 

sú oprávnení žiadatelia VÚC a ich organizácie a že cieľom výzvy je podporiť zvýšenie regionálnej 

zamestnanosti mladých ľudí a ich zručností nevyhnutných pre meniaci sa trh práce prostredníctvom 

poskytovania koordinovaných a individualizovaných služieb na jednom mieste, resp. vytvorením 

jednotných kontaktných miest pre mladých v regiónoch Slovenska.  

Ďalej p. Gavala informoval, že hlavnou aktivitou tejto výzvy je zriadenie JKM a 

zabezpečenie ich udržateľného a efektívneho fungovania a že hlavným prínosom projektu je 

prostredníctvom siete JKM poskytovanie takých služieb, ktoré pomôžu mladým ľuďom v situácii 

NEET vymaniť sa z tejto situácie a nájsť si udržateľné a atraktívne pracovné miesto v regióne.  

Taktiež p. Gavala zdôraznil, že ďalšími prínosmi projektu sú: obmedzenie závislosti od 

návykových látok u mladých, výrazné zníženie miery drobnej kriminality, zníženie miery 

zadlženosti, zlepšenie vzťahov v rodine, eliminácia nelegálnej práce, zníženie počtu poberateľov 

sociálnych dávok, zlepšenie pracovných zručností a návykov, rozvoj talentov a daností u mladých 

a pod. 
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Diskusia:  

Prítomní členovia komisie diskutovali o zmysle, podmienkach, výstupe, udržateľnosti , 

merateľných ukazovateľoch predmetného projektu a  najmä o finančnej náročnosti – mali zásadné 

výhrady k predloženému materiálu - najmä k samotnému projektovému zámeru a odporučili 

predkladateľovi  predmetný  materiál dopracovať tak, aby bol dostatočne presvedčivý na 

schválenie. 

 

K uvedenému bodu navrhované uznesenie nebolo prijaté.  

2 členovia boli proti a ostatní členovia sa hlasovania zdržali, nikto z prítomných nebol za prijatie 

navrhovaného uznesenia.  

 

Bod 10. Rôzne   

K tomuto bodu neprebehla žiadna diskusia. 

 

Bod 11. Záver 

Predseda Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve PSK ukončil 

štrnáste zasadnutie komisie a poďakoval prítomným za účasť.  

 

 

V  Prešove, 27. september 2024 

 

PaedDr. Martina Slivková, PhD., MBA v.r.              Ing. Jozef Kmec, PhD. v.r. 

        sekretár Komisie RR a CR                                                     predseda Komisie RR a CR 

 

 

Overovateľ zápisnice: 

JUDr. Štefan Bieľak v.r. 

 

 

Zapísala: 

Mgr. Miroslava Borzová 

odbor strategického rozvoja 


